
J avaslat

a Magyar Tudományos Akadémia Elnökségéhez.

Már régóta bizonyos aggodalommal figyelik az 
akadémikusok és tudományos munkások a tudományos in
tézetek sorsát, A múltban az akadémiai intézetek ra
cionalizálása nem mindig történt kellő előrelátással 
és csak nagyon nehezen és csak részben érvényesült 
az akadémikusok álláspontja. Még sokkal rosszabb a 
helyzet az ipari intézeteknél, ahol az intézetek fö- 
löttes szervei gyakran egyáltalában nem értik meg az 
intézmények fontosságát és sok esetben az intézmények 
sorsa a véletlen befolyásától függ.

E hiányosságokat figyelembe véve szeretnék egy 
régebben hangoztatott javaslatomra visszatérni, amely
nek megvalósítása nézetem szerint nagymértékben hoz
zájárulna a nehézségek kiküszöböléséhez.

Hasznos lenne, ha a kormány kinevezne egy kisebb 
bizottságot, főleg akadémikusokból és e bizottságnak 
az lenne a feladata, hogy az országos kutatásokat szem
mel tartsa és ahol szükséges a kutatás érdekében közbe
lépjen. Elképzelésem szerint a bizottságnak főleg ta
nácsadó szerepe lenne, de e mellett kívánatos volna, 
ha bizonyos anyagi fedezettel is rendelkezne, hogy 
szükség esetén hibákat javíthasson ki.

Ha a Magyar Tudományos Akadémia Elnöksége ezt az 
álláspontot elfogadja, helyesnek tartanám, hogy a kor
mány felé megfelelő javaslatot terjesszen elő egy ilyen 
bizottság létrehozására.
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